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Májový Zdravbeh má za sebou 3. ročník                                                               

OZNAM
Zabudli ste zaplatiť daň za psa?  Splniť si 
povinnosť môžete v stránkových hodinách 
miestneho úradu na Malokarpatskom námes-
tí 9, priamou platbou v pokladnici. 
Ďakujeme.

OZNAM
V súčasnej dobe realizuje mestská časť mo-
nitoring čiernych skládok ako aj neopráv-
neného nakladania s odpadmi. V prípade, 
že máte v  tejto veci podnety, prosím, po-
šlite nám ich na adresu skladky@lamac.sk

Problém s infikovaným kuracím mäsom z Bra-
zílie sa Lamača netýka, v školskej kuchyni, va-
riacej stravu pre deti zo základnej i materskej 
školy, sa nikdy takéto mäso nepoužívalo a ani 
nepoužíva. Ako zdôraznila vedúca školskej 
jedálne pani Ducká, na mäso, ktoré školská 
kuchyňa kupuje, je interná požiadavka, musí 
byť zo Slovenska, nanajvýš z Českej republi-
ky. Mrazené mäso, ktorého sa týkali zistenia 
o výskyte salmonely, školská jedáleň praktic-
ky vôbec nekupuje, výnimkou je občas na-
krájané zmrazené mäso, ktoré však musí byť 
kalibrované, t.j. podlieha prísnej kontrole a je 
určené pre ŠJ. V rámci celoslovenskej kontro-
ly hygienikov, po vypuknutí škandálu s  bra-
zílskym zmrazeným kuracím mäsom, vykona-
li pracovníci Regionálneho úradu verejného 
zdravotníctva (RÚVZ) kontrolu aj v  Lamači. 

Kontrola nezistila žiadne závažné nedostatky.
Problém s   kuracím mäsom z  Brazílie, v  kto-
rom hygienici zaznamenali výskyt baktérie 
spôsobujúcej salmonelu, prepukol na začiatku 
apríla. Slovenské Regionálne úrady verejného 
zdravotníctva začali s kontrolou v zariadeniach 
spoločného stravovania po tom, čo v susednej 
Českej republike zaznamenali prípady brazíl-
skeho mäsa infikovaného salmonelou. Hygie-
nici skontrolovali za dva týždne 3779 zariadení 
spoločného stravovania na celom Slovensku, 
pričom v  837 našli mäso, respektíve mäsové 
výrobky pôvodom z  Brazílie. Najčastejšie išlo 
o mrazené solené kuracie prsia bez kosti a kože, 
a takisto kuracie pečienky a kuracie rezne hlbo-
kozmrazené - v celkovom množstve 24.244 ki-
logramov. V odobratých vzorkách sa v štyroch 
prípadoch potvrdil výskyt salmonely.

V školskej jedálni brazílsku kuracinu nevaria a ani nevarili                                                                           

Máj je opäť tu!                                                                  

Od posledného aprílového víkendu ozdobu-
je námestie opäť krásny Máj. Poďakovanie za 
jeho postavenie patrí aj tentoraz členom Spol-
ku vyslúžilých vojakov v Lamači.

Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 18. 5. 2017 v kine Lamač o 09.00 h. 

Najmenší, väčší i tí veľkí. Už tretí ročník 
Zdravbehu prilákal desiatky bežcov. 
Organizátori vytvorili kategórie pre 
deti od 3 do 5 rokov až po seniorov nad 
60 rokov. Práve v súvislosti so snahou 
prilákať i  starších bežcov bolo možné 
odbehnúť i  skrátenú trať určenú pre 
hlavnú kategóriu. Bežci nad 40 rokov 
si namiesto celej 5-kilometrovej trate 
mohli vybrať 3,4 km dlhý okruh, senio-
ri nad 60 rokov (seniorky nad 55 rokov) 
zasa okruh v dĺžke 1,7 km. Kompletné 
výsledky prinesieme v júnovom čísle.
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Rezort dopravy chce zachovať 
spoplatnenú diaľnicu                                                                        

Starosta Lamača Peter Šramko na konci marca 
opätovne listom požiadal Ministerstvo dopravy 
a  výstavby SR o  stretnutie za účasti starostov 
obcí a  mestských častí BA, ktorí požadujú ne-
spoplatňovať časť diaľnice D2 v  úseku medzi 
križovatkou Diamant (exit Lamač) a križovatkou 
Stupava juh. Toto riešenie má znížiť tranzit áut 
cez Lamač. Práve trasu po Hodonínskej využíva-
jú pri ceste do Bratislavy šoféri áut zo severozá-
padného okolia hlavného mesta, ktorí nemajú 
zaplatenú diaľničnú známku a nechcú využívať 
spoplatnený úsek. Ako v liste upozornil P. Šram-
ko, tranzit cez Lamač využíva aj veľa nákladných 
vozidiel, ktorých šoféri/majitelia sa chcú takým-
to spôsobom vyhnúť plateniu mýta. Výsled-
kom je neúmerný počet áut cez Lamač v čase 
dopravných špičiek, tvoriace sa kolóny i zvýše-
nie nebezpečenstva kolíznych situácií. Takisto 
zvýšenie hluku, znečistenie ovzdušia emisiami 
a celkové zhoršenie kvality života v Lamači. Mi-
nister dopravy Árpád Érsek však so zrušením 
spoplatnenia nesúhlasí. Vyjadril sa tak už v liste 
adresovanom starostovi Záhorskej Bystrice Jo-
zefovi Krúpovi, ktorý ho v mene tejto mestskej 
časti žiadal aspoň o  dočasné nespoplatnenie 
diaľničného úseku z dôvodu výstavby svetelnej 
križovatky a dopravných komplikácií v mestskej 
časti. Minister rázne takúto i inú možnosť odmie-
tol. „Vyňatie diaľničného úseku zo spoplatnenia, 
čo i  len dočasne, je nesystémový krok, a preto 
o zmene neuvažujem,“ napísal Érsek v liste. Po-
ukazuje na   to, že diaľnica je nadštandardným 
typom komunikácie, umožňujúcim pohodlné 
a  rýchle spojenie a „za nadštandard sa platí“. 
Upozorňuje tiež na to, že k nespoplatneniu ne-
môže prísť ani preto, lebo v  inkriminovanom 
úseku medzi Stupavou a  Lamačom je kontrol-
ný portál systému úhrady diaľničných známok. 
Argumentuje i porovnaním s Viedňou. „Hoci je 
centrom regiónu s  oveľa väčšími prepravnými 
nárokmi a problémami, všetky prieťahy diaľnic 
a rýchlostných ciest vedúce mestom sú spoplat-
nené,“ uviedol minister dopravy.

1. novembra 2016 nadobudol účinnosť zá-
kon o miestnom poplatku za rozvoj, ktorý dal 
všetkým slovenským samosprávam do rúk 
významný finančný nástroj ako odpoveď na 
narastajúcu výstavbu najmä vo väčších mes-
tách. Rozsiahle stavebné projekty v  takmer 
všetkých mestských častiach Bratislavy vyvo-
lávajú potrebu budovania ďalšej infraštruktú-
ry, najmä v oblasti dopravy, inžinierskych sietí 
ale aj školstva a sociálnych vecí, čo predstavu-
je tlak na výdavky v  rozpočtoch jednotlivých 
samospráv. 

Lamač nie je v  tomto smere výnimkou, aj 
v  našom katastrálnom území sú rozvojové 
lokality, ktorých urbanizácia prináša potrebu 
investovať do základnej infraštruktúry. Výnosy 
z  miestneho poplatku za rozvoj sa tak môžu 
stať jedným zo zdrojov na získanie prostried-
kov na jej budovanie. Na základe platného 
všeobecne záväzného nariadenia hlavného 
mesta sa výnos z poplatku delí medzi hlavné 
mesto a  bratislavské mestské časti v  pomere 
68:32 v prospech mestských častí, ktoré sú zá-
roveň jeho výbercom.

Podľa zákona je poplatníkom každá fyzická 
alebo právnická osoba, ktorej bolo ako staveb-
níkovi vydané právoplatné stavebné povole-
nie. V prípade, že stavbu uskutočňuje viacero 
stavebníkov, poplatníkom je každý stavebník 
v  rovnakom pomere, ak sú to manželia, po-
platníkmi sú obaja. Predmetom poplatku za 
rozvoj je stavba na území obce resp. mestskej 
časti, ktorá poplatok zaviedla. Vplyv na popla-
tok, najmä na jeho výšku, budú mať údaje zo 
stavebného povolenia, ktoré bolo vydané sta-
vebníkovi.
Miestny poplatok za rozvoj sa netýka stavieb 
slúžiacich na sociálne bývanie, športové úče-
ly, sociálne služby či vstavané garáže a parko-
vacie státia v  rámci existujúcej stavby a  iné. 

Takisto sa povinnosť platiť poplatok netýka 
údržby, rekonštrukcie či modernizácie stavieb, 
pri ktorých sa nemení ich podlahová plocha, 
drobných stavieb, nadstavieb a  prístavieb 
s výmerou podlahovej plochy do 25 m2.

Poplatok za rozvoj sa vypočíta ako súčin vý-
mery podlahovej plochy znížený o  60 m² 
a sadzby určenej podľa druhu stavby. Viacero 
mestských častí sa rozhodlo ísť cestou maxi-
málnych sadzieb, ktoré umožňuje zákon – 35 
eur za každý štvorcový meter podlahovej plo-
chy. V  Lamači, v  rámci všeobecne záväzného 
nariadenia (VZN), ktoré poslanci schválili za-
čiatkom februára, sa však sadzby stanovili aj 
s ohľadom na sociálnu únosnosť tohto opatre-
nia. Takže pre stavby na bývanie platí znížená 
sadzba 15 eur za meter štvorcový, za stavby na 
pôdohospodársku produkciu sa bude platiť  
10 eur/m2, priemyselné stavby 25 eur/m2 a os-
tatné stavby (drobné stavby nad 25 m2, naprí-
klad záhradné chatky či samostatne stojace 
garáže) 25 eur/m2. V prípade stavieb určených 
na podnikanie bude sadzba 35 eur/m2. 

Hlavným zámerom mestskej časti Lamač je 
prostriedky z  poplatku za rozvoj ponechať 
v území kde boli vybrané a preto bude územie 
celého Lamača pre účely distribúcie prostried-
kov z  poplatku rozdelené na menšie sektory. 
Toto je dôležité najmä pre rozvojové zóny na-
šej mestskej časti, kde príjmy z poplatku budú 
takpovediac „slúžiť“ priamo obyvateľom, ktorí 
ho zaplatili a napomôžu rýchlejšiemu rozvoju 
týchto lokalít. Cieľom tak nie je len zinkasovať 
peniaze, ktoré by sa následne rozplynuli v roz-
počte na iné priority, ale ponúknuť obyvate-
ľom za vybrané peniaze reálny úžitok v podo-
be nových ciest, škôl či verejnej zelene. 

Mgr. Tomáš Pénzeš
odborný referent referátu organizácie 

a správy majetku MÚ MČ Lamač

Mestská časť pokračuje v rokovaní so spoloč-
nosťou BES, s.r.o., dodávateľom tepla v Lamači. 
Témou rokovaní je plnenie zmluvných vzťa-
hov, a  takisto aj pretrvávajúca otázka výšky 
nájomného. Obe strany sa sporia o  metodi-
ku výpočtu nájomného, konkrétne metodi-
ku každoročného navýšenia nájomnej sumy 
o  výšku inflácie. Kým mestská časť presadzu-
je navýšenie odvíjať každoročne od sumy, 
ktorú v  predchádzajúcom roku určil súčin is-
tiny nájomného a  inflácie, spoločnosť tvrdí, 
že každoročne by sa mala o  infláciu zvyšovať 
len pôvodná suma. Mestská časť požaduje 
od spoločnosti doplatenie nájomného, spor 
v súčasnosti rieši súd. Dodávateľ tepla dal na 
začiatku tohto roka mestskej časti ponuku na 
mimosúdnu dohodu s tým, že zaplatí 50 per-
cent sumy, ktorá je predmetom sporu. Komisia 
financií, dopravy a podnikateľských aktivít na 
konci marca s touto ponukou nesúhlasila.
V prípade rokovaní o plnení zmluvných vzťa-

hov sa stretla pracovná skupina, zložená zo 
zástupcov úradu, poslancov i  obyvateľov 
mestskej časti so zástupcom spoločnosti. Ro-
kovanie sa týkalo otázok modernizácia tepel-
nej infraštruktúry v mestskej časti, ceny tepla, 
inventarizácie i  odpisov majetku. Zúčastnení 
sa dohodli, že mestská časť písomne požiada 
spoločnosť BES o  predloženie komplexného 
harmonogramu prác v rámci modernizácie te-
pelného hospodárstva, takisto požiada o sprá-
vu týkajúcu sa odpisového plánu dlhodobého 
majetku i predloženie všetkých účtovných do-
kladov, ktoré vstupujú do ceny tepla za roky 
2014 a  2015. Starosta Lamača Peter Šramko 
taktiež nabádal konateľa spoločnosti BES p. 
Andreja Vereského k  tomu, aby v  Lamačano-
vi uverejnil článok, vysvetľujúci výpočet ceny 
tepla. Pán Vereský redakcii Lamačan prisľúbil, 
že tak urobí, vzhľadom na to, že v čase finali-
zácie májového čísla bol mimo územia SR, člá-
nok pripraví pre júnové vydanie.

Aplikácia miestneho poplatku za rozvoj v Lamači                                                                                          

Rokovanie s BES pokračuje                                                                                                                                                  
V septembri otvoria minimálne tri 
prvácke triedy                                                                  

V piatok 21. a v sobotu 22.apríla sa uskutočnil 
zápis budúcich prváčikov. „Zapísaných je 82 
detí, z toho 9 detí požiadalo o odklad povinnej 
školskej dochádzky,“ informovala po zápise 
riaditeľka ZŠ na Malokarpatskom námestí Ale-
na Petáková.
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V tohtoročnom rozpočte sa myslelo aj na detské ihriská. Na bežnú, pravidelnú údržbu vyčlenili poslanci 3000 eur v rámci bežných výdavkov, suma 14.000 eur z kapi-
tálových výdavkov zasa pôjde na kúpu nových hracích prvkov (6 ks závesných hojdačiek, dvoch hracích domčekov so šmykľavkami). Stručný zoznam najdôležitej-
ších plánovaných úkonov pri jednotlivých ihriskách uvádzame nižšie. 

Detské ihriská prejdú obnovou                                                                                                                                                                                                                                                    

Ďalšie ihriská sú podľa obhliadky v dobrom sta-
ve, samozrejme sa ich týka pravidelná údržba 
a  revízia hracích prvkov. Z  ihriska pri zdravot-
nom stredisku na Malokarpatskom námestí sa 
odstránia posledné hracie prvky , dôvodom je 
pripravovaná celková revitalizácia námestia.

Čo sa plánuje urobiť

↑ Malokarpatské námestie – Sabena
Vymení sa piesok, upraví sa zeleň.

↑ Bakošova 16-18
Odstránia sa preklápacie hojdačky, opravia sa 
lavičky, zatrávnia sa bazény.

↑ Bakošova 34-36
Vymení sa piesok v  pieskoviskách (celkovo 
17,5 t), zakúpi sa nový hrací domček i hojdač-
ka s predelom pre malé deti, natrú sa lavičky 
i zemeguľa.

← Heyrovského 16
Vymení sa pieskovisko (27 t celkovo) , zakú-
pia sa dve hojdačky ( jedna pre malé, jedna 
pre väčšie deti), opravia sa praskliny na betó-
nových bazénoch. V roku 2018 sa má zakúpiť 
nový hrací domček.

↑ Studenohorská 5
Vymení sa piesok, zakúpi sa nový domček 
a  tri závesné hojdačky (dve pre väčšie, jedna 
pre menšie deti), zakúpi sa i dopadová plocha 
k domčeku a hojdačkám, natrú sa lavičky.

Rázsochy boli najlepšou voľbou
Takto sa o  rozhodnutí ministra zdravotníctva 
riešiť budúcnosť Univerzitnej nemocnice Brati-
slava (UNB) v rozhovore pre Hospodárske noviny 
vyjadril šéf projektového tímu novej UNB Jozef 
Dolinský.
V rozhovore poukázal na to, že variant dvoch sí-
diel novej UNB (Rázsochy + rozšírenie nemocni-
ce v Ružinove) vzišiel ako kompromis, zároveň 
však ako najlepšie možné riešenie z viacerých 
alternatív. „Dve sídla budú napríklad logisticky 
lepšie dostupnejšie pre pacientov, budú sa tiež 
navzájom dopĺňať či zastupovať,“ uviedol. 
V prípade Rázsoch zdôraznil, že z urbanistické-
ho hľadiska je táto lokalita najlepšia. „Nachá-
dza sa v  prírodnom prostredí, takže pacienti 
majú ticho, výhľad. Je tam tiež veľmi dobrá 
dopravná situácia a je oveľa prístupnejšia ako 
napríklad východná časť Bratislavy,“ vysvetlil 
Dolinský. „Tiež sú tam dobré podmienky na 
centralizáciu činností a rýchly transfer pacien-
tov, lekárov či zariadenia. Ďalšou výhodou je, 
že sa na Rázsochách dajú veľmi jednoducho 
vybudovať jednoposteľové izby s  vlastným 
sociálnym zariadením. Je to oveľa lepšia loka-
lita, ako napríklad nemocnica na Boroch, ktorú 
plánuje postaviť súkromný investor,“ doplnil 
Dolinský v rozhovore pre Hospodárske noviny.
Rozhodnutie ministerstva zdravotníctva o bu- 
dúcnosti Rázsoch už vzala na vedomie aj vlá-
da. Výstavba hlavného sídla UNB na Rázso-

chách by mala výrazne pomôcť pri kultivovaní 
celého územia, drobným vlastníkom pozem-
kov zhodnotiť bonitu ich parciel a začať pláno-
vanú výstavbu rodinných domov a malopod-
lažných bytových domov.

Lamačom sa prehnala smršť
Streda 19. apríla sa do kroniky nezapísala iba 
nevšednými obrázkami sýtej zelene pokrytej 

snehom, ale aj veternou smršťou, ktorá spo-
lu s ťažkám mokrým snehom lámala stromy 
a konáre. Vedia o tom svoje obyvatelia na Stu-
denohorskej ulici, kde zanechal prudký vietor 
najhoršiu spúšť. Celkovo polámali nárazy 
vetra viac ako 20 stromov, resp. ich časti. Žiaľ, 
popadané konáre poškodili i  jedno zaparko-
vané auto. Na druhej strane, padajúce konáre 
našťastie nikoho nezranili, hoci i v tomto prí-
pade k  tomu nebolo ďaleko. Opäť sa ukázal 
prínos miestneho bezdrôtového rozhlasu, 
ktorý promptne o  situácii a  riziku na celom 
území mestskej časti informoval, oznam bol 
tiež na webe mestskej časti i na sociálnej sieti. 
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„Aj ja som už dlho Lamačan, hoci som rodený Ma-
lačan, “ začal vtipne náš rozhovor čulý 90-tnik, ktorý 
krásne životné jubileum oslávil na začiatku tohto 
roku. Práve vo svojom rodnom meste sa zrodila aj 
jeho túžba stať sa armádnym pilotom.
„Pamätám si, že ako desaťročný chlapec som sa 
chodil pozerať na letisko v Kuchyni pri Malackách. 
V tom čase to bola ešte len lúka, no už vtedy tam 
boli československí piloti so strojmi Avia B-534. Pri-
znám sa, že som bol fascinovaný aj leteckými bit-
kami vo filmoch. A spomínam si aj na to, ako som 
počas vojny pozoroval americké lietadlá, ktoré sa pri 
náletoch na nacistami ovládanú Viedeň otáčali nad 
Malackami.

A kedy ste urobili prvý krok k tomu, aby ste sa stali 
letcom?
V 16 rokoch som si podal prihlášku na leteckú školu 
do Trenčianskych Biskupíc v blízkosti trenčianskeho 
letiska. Napriek tomu, že celá rodina, mama, sestry, 
ale aj otec boli zarmútení mojím rozhodnutím, keď-
že sa o mňa báli, otec mi predsa len prihlášku podpí-
sal. Keď som však videl, ako ťažko to moji blízki brali, 
napokon som prihlášku neposlal. 

Takže ste sa do armády dostali až po vojne?
Áno, v roku 1947 som bol na odvode, slúžiť som za-
čal až v roku 1949. Najskôr v Rokycanoch v západ-
ných Čechách, neskôr som absolvoval poddôstoj-
nícku školu,  tiež školu dôstojníkov v zálohe v Hradci 
Králové. A napokon som sa prihlásil počas náboru 
ministra letectva na nových pilotov. Absolvoval som 
lekárske i psychologické testy v Prahe, v Piešťanoch 
som mal prípravku a odtiaľ som prešiel do Přerova, 
kde som začal lietať na migoch, konkrétne na stí-
hačkách MIG-15. Ja som vlastne jeden z tých, ktorí 
začínali na týchto strojoch.

Pamätáte si ešte ten pocit, keď ste si sadli prvý raz 
do kokpitu? 
Samozrejme. A musím povedať, sadali sme do tohto 
lietadla s veľkou úctou, migy boli skvelé stroje, nao-
zaj výborné mašinky.

Koľko ste na nich nalietali?
Celkovo okolo 2000 hodín. Niekomu sa to môže 
zdať málo, takí dopravní piloti nalietajú oveľa viac, 
ale let stíhačkou trvá 25-30 minút, niekedy možno 
hodinu. Takže je to dosť.

Pre nás laikov je už len predstava pilotovať stíhač-
ku pekne dobrodružná...
Je to zážitok, už len to, že vždy ste len vy a lietad-
lo. V kokpite ste sám, musíte sa spoľahnúť na to, čo 
viete a  na to, čo vám ukazujú kontrolky. Teda as-
poň tak to vtedy bolo. Stalo sa, že počas noci, keď 
ste prelietavali oblačnosťou, naozaj ste nevideli nič 
iné, len kontrolky pred vami. A  podľa tých ste sa 
museli riadiť. Čo znamenalo sa aj podriadiť. Lebo 
viete, niekedy pri dlhšom lete ste začali mať pocit, 
že neletíte správne, no museli ste rešpektovať to, čo 
vám ukazuje prístrojová doska. Takže ten adrenalín 
bol aj v tom, že ste sa nesmeli nechať strhnúť svojimi 
pocitmi.

Stalo sa však aj to, že vám naozaj nebolo všetko 
jedno?
Ale áno a poviem vám presne, že to bolo 13. júna 
1956. Dodnes si  tento deň, resp. noc pamätám. Tri 
sekundy rozhodli o bytí či nebytí.

Čo sa vtedy odohralo?
Bolo to počas cvičenia, dostal som sa do kontaktu 
s ďalšou stíhačkou, v podstate sme na seba nara-
zili. V tej chvíli som sa musel okamžite rozhodnúť 
a  podľa inštrukcií v  takýchto prípadoch sa mal 
letec katapultovať. Bola to otázka troch sekúnd. 
Keď som vyletel z  lietadla, musel som ešte sám 
otvoriť padák. Ako som padal, pamätám si, že 
som letel dolu hlavou, potiahol som poistku pa-
dáka. No ten sa neotvoril. Vtedy som sa už naozaj 
lúčil so životom. V tej chvíli mi však niečo vnuklo, 

aby som sa pokúsil ešte raz potiahnuť tú poistku. 
Urobil som tak a padák sa našťastie otvoril. Pristál 
som v kukurici. Skončil tam aj stroj, ktorý potom 
ešte 5 minút vybuchoval. 

A  pilot v tom druhom stroji, s ktorým ste sa zrazili?
Ten normálne so strojom pristál, nič sa mu ne-
stalo. Môj postup však schválili aj moji velitelia. 
V takej chvíli, keď sa zrazia dva stroje vo vzdu-
chu, naozaj neviete, čo sa môže stať, takže ka-
tapultovanie sa bolo jednoznačnou inštrukciou.

Bolo to jediný krát, keď vám išlo o život?
No, mám ešte príhodu, keď som mal z košického 
letiska presunúť stíhačku na letisko do Kuchyne. 
Mal som všetky papiere, vzlietol som a ako som 
bol vo vzduchu, zrazu počujem vo vysielačke: 
Okamžite pristaňte, inak vás zostrelíme! Tak som 
pristál a napokon som sa dozvedel, že Rusi do-
stali strach, že by som mohol so stíhačkou pre-

Jozef Ondrovič: Lamačan, ktorý sa dotýkal neba
Medzi našimi seniormi sú veľmi zaujímaví ľudia 
s  nevšednými životmi. Jedného z nich sme stretli 
na ostatnom stretnutí jubilantov. Už tam všet-
kých prítomných zaujal rozprávaním o  rokoch, 
keď mal hlavu v oblakoch a dotýkal sa neba. Bý-
valý vojenský pilot, dnes podplukovník vo výsluž-
be a  zaslúžilý člen Slovenského leteckého zväzu 
gen. M. R. Štefánika, pán Jozef Ondrovič. O rokoch  
v kokpite vojenskej stíhačky ochotne porozprával 
aj pre Lamačan.

Jozef Ondrovič za mladi, ako armádny pilot

Jozef Ondrovič 
dnes, pri 
rozhovore 
pre Lamačan
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letieť do Rakúska. A tak som vzlietol opäť, ale až 
po Kuchyňu ma sprevádzali dve ruské stíhačky.

Dokedy ste vlastne aktívne slúžili?
Lietal som až do roku 1970. Bohužiaľ, koniec bol 
pre mňa veľmi trpký. V roku 1968 som nesúhlasil 
s  inváziou do Československa a za tento postoj 
ma potom vyhodili z  armády. Bol som vtedy 
veľmi nahnevaný, dokonca som vyhodil aj uni-
formu. Po tých 20 rokoch, keď sa mi splnil sen, 
prišlo ďalších 20 rokov, ktoré mali poriadne hor-
kú príchuť...

Ste jedna z obetí normalizácie...
Áno, vyhodili ma z  armády, mal som problémy 
sa zamestnať, moje deti nechceli prijať na školy, 
bolo to ťažké obdobie. Samozrejme, celých tých 

20 rokov som mal ŠtB na krku, bol som vedený 
v spisoch ako nepriateľ štátu. Veľkou oporou mi 
bola moja manželka, ktorá si takisto vytrpela svo-
je, aj ju prepustili kvôli mne zo zamestnania, trpe-
la so mnou, no podržala ma v ťažkých chvíľach.

Spomínali ste deti, máte dvoch synov, „potatili 
sa“?
Myslíte, či sa stali letcami? Nie, nie, hoci jeden 
z nich o tom uvažoval, ale napokon sa rozhodol 
inak.

Vám sa ešte podarí pripomenúť si pilotovanie?
Ale áno, mal som možnosť si vyskúšať trenažér na 
letisku na Sliači. Myslím, že to ešte mám v rukách, 
hoci, samozrejme, na tieto nové stroje by som už 
ani zďaleka nestačil.

Stretávate sa ešte s kamarátmi z vojny?
To nie, viete mnohí z nich už ani nežijú. Ale s ďalšími 
členmi Slovenského leteckého zväzu sa zúčastňu-
jem podujatí, na ktorých si pripomíname pilotov, 
ktorí sa zaslúžili o rozvoj slovenského letectva.

A verím, že sa ešte dlho budete zúčastňovať. Veď 
vyzeráte výborne a naozaj absolútne nie na to, že 
máte 90 rokov. Ale zrejme je to dôkaz, že letcom 
sa mohol stať len ten, kto mal bezchybné zdravie.
To áno, po zdravotnej stránke sme museli byť sto-
percentní. Teší ma, že to zdravie mi celkom slúži 
dodnes.

Nech tak ostane, želá Lamačan! 

Potrebujete počas leta zabezpečiť Vášmu dieťaťu 
plnohodnotný a náučný program ? Netreba cho-
diť ďaleko. Mestská časť Bratislava-Lamač v spolu-
práci s OZ Preliezka organizuje letný denný tábor 
pre deti vo veku od 6- 15 rokov „Žabky z Lamača“, 
ktorý sa bude konať priamo v mestskej časti. 
MČ Lamač poskytla na tento projekt svoje bene-
fity,  ktorými disponuje (Priestory SCL, Voľnoča-
sový areál, vstupenky na letné kúpalisko, zimný 
štadión – tréningovú ľadovú plochu na Borinskej 
ulici), na základe ktorých bude pre deti s trvalým 
pobytom v  mestskej časti Lamač poskytnutá 
zvýhodnená cena týždenného denného tábora, 
a to 64 eur . 
Aby sa tábor mohlo uskutočniť za týchto pod-
mienok, minimálny počet prihlásených detí 
v jednom turnuse je 8. Do tohto tábora sa môžu 
prihlásiť aj deti s trvalým pobytom v iných mest-
ských častiach, ktoré však musia zaplatiť plnú 
cenu 104 eur.
V  cene tábora je bohatý náučný a  interaktívny 
program, vstupy na atrakcie, strava (desiata, obed, 
olovrant) a  pitný režim. Počas štyroch týždňov 
(dva týždne v júli a dva týždne v auguste) deti zaži-
jú plno zábavy, naučia sa veľa nového a vyskúšajú 
si rôzne športové alebo tvorivé aktivity. Vybláznia 
sa v športovom areáli, skočia na „kupko“, obujú si 
aj korčule, pričuchnú k  ľudovému remeslu alebo 
iným tvorivým aktivitám a  nebudú chýbať ani 
turistika po náučnom chodníku a príjemná ope-

kačka v  lese. Program zabezpečujú skúsené ani-
mátorky, ktoré sa už teraz tešia na Vaše ratolesti :). 
Vzhľadom na vysoký záujem a obmedzenú ka-
pacitu tábora Vám odporúčame prihlásiť Vaše 
deti čo najskôr. Bližšie informácie a  prihlášku 
nájdete na stránke www.lamac.sk, prípadne  
http://dennetabory.sk/tabory/zabky-z-lamaca/. 
V spolupráci s MÚ Lamač sa v Lamači bude konať 
ešte jeden denný letný tábor pre deti s názvom 
“Športiaci”. Deti sa počas týždňa budú venovať 

športovým aktivitám rôzneho druhu. Či už kla-
sickým loptovým hrám, ale aj netradičným, ako 
sú rôzne raketové športy, frisbee alebo petang. 
Spolu s  odborným animátorom si vyskúšajú aj 
gymnastiku a atletiku. Nebudú chýbať ani oddy-
chové a relaxačné cvičenia, či náučná teória hra-
vou formou o svete športu. Aj tu je pre Lamača-
nov poskytovaná zľava, a to 10% z celkovej ceny 
tábora.Tábor si môžete objednať online formou 
na: http://dennetabory.sk/tabory/sportiaci/

Letné tábory za zvýhodnenú cenu                                                                                                                                                                                                                                                

Stíhačka Mig-15, na tomto type lietal Jozef Ondrovič
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Spoločne o knihe                                                                 

Z á k l a d n á 
škola už nie- 
koľko rokov  
v  rámci vý- 
c h o v n o -
- v z d e l á v a -
cieho pro- 
cesu organi-

zuje pre žiakov projektové týždne zamerané 
na rôzne dôležité témy, napr. Cyril a Metod, 
Bratislava - moje mesto, Slovenská veda - 
slovenskí vedci, Financie okolo nás, Naše 
ihrisko a  pod. Projektový týždeň vždy vyvr-
cholí prezentačnými dňami, kedy jednotlivé 
triedy odprezentujú svoju prácu pred ostat-
nými žiakmi školy. Tento rok ministerstvo 
školstva vyhlásilo za rok rozvoja čitateľskej 
gramotnosti. Preto sme sa rozhodli zamerať 
takto jeden z  našich projektových týždňov. 
Každá trieda si vybrala knihu, ktorú prečítali 
všetci. Škola na základe výberu žiakov dokú-
pila chýbajúce knihy, aby žiaci mohli čítať. 
Trieda sa dohodla na spôsobe prezentácie 
knihy. Žiaci hrali scénky, uvádzali prezentá-
cie, čítali ukážky z knihy, natočili video, roz-
právali o  spisovateľovi, vyrobili svoje knihy 
o knihe, ktorú čítali a pod. Atmosféra pri pre-
zentáciách bola výborná. Žiakov jednotlivé 
vystúpenia bavili a odmenili ich potleskom. 
Bol to zatiaľ najvydarenejší projektový týž-
deň. 

Alena Petáková, riaditeľka ZŠ

Tretiaci si vyskúšali úlohu investorov               

Žiaci 3.C ZŠ 
sa zúčastni-
li projektu 
„Malá finanč-
ná akadémia 
s  Kozmixom“. 
Projekt bol 
zameraný na 

finančnú gramotnosť a  tímovú prácu, ale aj 
na rozvíjanie fantázie a kreativity žiakov. Bol 
tiež ukážkou vízie projektového vyučovania 
s  rozvíjaním schopností čítania s porozume-
ním. 
V  štartovacom balíčku dostala škola pre 
žiakov potrebný materiál a  pomôcky. Bola 
v  ňom kompletná sada predmetov potreb-
ných pre realizáciu hry „Naše mesto“. Hra 
bola postavená na tímovej práci žiakov, kto-
rí sa počas trvania projektu zmenili na ban-
károv, novinárov a  architektov. Pomocou 
aktivít získavali peniaze, za ktoré si mohli 
nakúpiť budovy do svojich mestských častí. 
V štyroch skupinách si vytvorili podľa vlast-
ných predstáv mestské časti, a na záver po-
stavili centrum mesta, ktoré vzniklo doho-
dou všetkých žiakov. Výsledky svojej práce 
odprezentovali žiakom v  druhom ročníku 
a svojim rodičom. 
Všetky aktivity v projekte vychádzali z národ-
ného štandardu finančnej gramotnosti, čo je 
dokument, ktorý presne stanovuje cieľové po-
žiadavky na rôzne stupne škôl. 

Beseda s Lamačanom Alojzom Milošovičom

V miestnej knižnici v Lamači sa dňa 30. marca 
konala beseda s lamačským spisovateľom Aloj-
zom Milošovičom. S humorom jemu vlastným 
nám autor predstavil jednotlivé svoje diela 
a priblížil nám aj pohnútky, ktoré ho motivovali 
k ich napísaniu. Vo svojich dielach opísal vlast-
né životné skúsenosti, názory a  postrehy. Asi 
najzaujímavejšou a  najatraktívnejšou knihou 
boli Kubánske reminiscencie, v  ktorej si autor 
zobral za cieľ opísať Kubu, jej obyvateľov, jej 
krásy a jej možnosti, ktoré ponúka na uspokoje-
nie životných nárokov. Keďže Alojz Milošovič žil 
nejaký ten čas na Kube, jeho rozprávanie bolo 
veľmi pútavé a zaujalo všetkých prítomných.

Mária Šimončičová

Divadielko – Šibi ryby                                                

Druhú aprílovú nedeľu k nám do kina Lamač 
opäť zavítalo divadlo Dunajka, tentoraz s diva-
delným predstavením „Šibi ryby“. Ak si niekto 
myslel, že pôjde o  veľkonočné predstavenie, 
bol milo prekvapený. Hlavným hrdinom v prí-
behu bol šašo, ktorý s malou harmonikou na-
učil všetky prítomne deti spievať pieseň: „Hej, 
rybári na Dunaji od brehu loď odviazali a  na 
ryby vyplávali. Hej, rybári na Dunaji takú rybu 
ulovili, že ju na loď nezmestili! Šibi! Ryby! Keby 
bolo keby, boli by sme v nebi... Šašo Šibi s deť-
mi chytá ryby, raky, korytnačky a  iné hračky“ 
a tie mu na oplátku pomáhali chytať ryby a pl-
niť rôzne úlohy.
Najbližšie divadelné predstavenie sa uskutoč-
ní v kine Lamač 28. mája a navštívi nás Divadlo 
KaSia s predstavením „Pirátska školička“.

Výstava Scénicart                                                            

V kine Lamač si v druhej polovici marca mohli 
Lamačania pozrieť zaujímavú výstavu pod 
názvom Scenicart. Vo vstupnej hale kina i na 
poschodí boli vystavené práce študentov 
Strednej umeleckej školy – Scénického vý-
tvarníctva. Študenti školy odprezentovali svo-
ju tvorbu – masky, krásne fotografie, maľby 

i  dekorácie, čím zaujali návštevníkov výstavy, 
hlavne žiakov druhého stupňa našej základnej 
školy, ktorí sa rozhodujú, kam majú ísť ďalej 
študovať. 

Seniori navštívili Mosonmagyaróvár            

V  skorých ranných hodinách desiateho aprí-
lového dňa sa autobus plný lamačských se-
niorov vydal na rekreačný zájazd do maďar-
ského Mosonmagyaróváru. Krásne ráno bolo 
predzvesťou nádherného slnečného dňa. Mo-
sonmagayróvár sa rozprestiera na mošonskej 
strane Dunaja a preteká cez ňu rieka Lajta a aj 
niekoľko menších vodných tokov. Najcennej-
ším klenotom tohto mesta je však termálna 
voda, ktorá sa svojou kvalitou zaraďuje medzi 
5 najúčinnejších liečivých vôd v  Európe. Ter-
málne kúpalisko poskytuje každý deň v  roku 
príjemné uvoľnenie pre hostí prichádzajúcich 
za liečením aj oddychom. Lamačania v termál-
nych kúpeľoch využili možnosti ísť na masáž, 
6 bazénov, ale aj služby s občerstvením. To, že 
tieto kúpele sú medzi Lamačanmi veľmi obľú-
bené, sme si overili, keď sme tam stretli Lama-
čanov, ktorí tam prišli na vlastných vozidlách 
a užívali si krásny deň spolu s nami.

Mária Šimončičová

MDŽ v Domove seniorov v Lamači                   

Tohtoročný Medzinárodný deň žien prišli do 
Domova seniorov v Lamači osláviť sympatickí 
traja  páni. Pavel Peschl, líder skupiny Senzus, 
huslista Peter Kuštár a kúzelník Jozef Talostan. 
Vtipne, humorne a  spevavo vyše hodiny za-
bávali vďačné publikum, ktorým obyvatelia 
Domova bezpochyby boli. Spievalo sa a zabá-
valo. Kúzelník Jozef Talostan zapájal do svojho 
vystúpenia prítomných. Ženy - klientky Domo-
va - sa tešili červenému karafiátu, ktorý dostá-
vali od mužov k ich sviatku. Zavítala medzi nás 
i  šéfredaktorka časopisu Metropola Katarína 
Hanzelová, ktorá pozdravila naše ženy, popria-
la veľa zdravia a úsmevných dní. 

Jana Chudíková
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Lanovka na Kolibe
Pozrite sa na svet zhora!

Premáva po celý rok od štvrtka do nedele v čase od 10. – 18. h

Vysokohorský zážitok priamo v Bratislave? 
Spoznajte najkrajšie miesta lesoparku 
za jediný deň! Sedačková lanovka vás 
prepraví z Kamzíka na Železnú studničku 
(alebo späť) za osem a pol minúty. 
Na kilometrovej trase prekoná 
prevýšenie 186 metrov. 
Urobte si výlet s deťmi a pokojne 
so sebou vezmite svojich štvornohých 
priateľov alebo bicykel!

V  dňoch 6. - 9. apríla sa v  rumunskom meste 
Kluž uskutočnili 9. majstrovstvá Európy WUKF 
vo všetkých vekových kategóriách karate. 
Slovenská federácia karate a  bojových umení 
vyslala na ME 77 reprezentantov z  radov detí, 
dorastencov, juniorov a  seniorov. Vrátili sa 
s obrovským úspechom. V celkovom hodnote-
ní 55 federácií 26 zúčastnených krajín, obsadi-
la slovenská výprava v  medailovej úspešnosti 
2.miesto. Súťažilo viac ako 1820 pretekárov 
a  vyše 270 národných tímov. Reprezentanti 
Slovenskej federácie karate doniesli 22 zlatých 
medailí, 14 strieborných medailí a 19 bronzo-
vých medailí.
Z lamačského klubu Goju Kai Karate Bratislava 
bolo v  reprezentačnom tíme 9 členov. Kon-
krétne Lukáš Tobolák, Andrea Klementisová, 
Tamara Szomolányiová, Nina Szomolányiová, 
Tamara Vidová, Laura Anettová, Tomáš Lesay, 
Ema Lesayová, Alexandra Haňdiaková.

Všetci sa dostali na stupne víťazov!!!! Tu sú ich vý-
sledky:
Andrea Klementisová
1. miesto kata rengokai seniorky 21- 35 rokov - 
Majsterka Európy
2. miesto kata družstiev seniorky
Lukáš Tobolák
1. miesto kata Goju ryu starší žiaci 13- 14 rokov - 
Majster Európy
3. miesto kata družstiev dorastenci
Tamara Szomolányiová
1. miesto kata rengokai juniorky 18 -20 rokov - 
Majsterka Európy
3. miesto kata družstvá juniorky 18 -20 rokov
Tamara Vidová
1.miesto kata Goju ryu staršie žiačky 13-14 rokov - 
Majsterka Európy
3. miesto kata družstvá staršie žiačky 13-14 rokov
Tomáš Lesay
1.miesto kata družstvá deti do 10 rokov - Majster 
Európy

Laura Anettová
2. miesto kata rengokai dorastenky 15-17 rokov - 
Vicemajsterka Európy
Nina Szomolányiová
3. miesto kata rengokai dorastenky 15-17 rokov
3. miesto kata družstiev juniorky 18-20 rokov
Ema Lesayová
3. miesto kata družstvá staršie žiačky 13-14 rokov
Alexandra Haňdiaková
3. miesto kata družstvá juniorky 18 -20 rokov

Výsledky našich reprezentantov sú zároveň naj-
lepšou pozvánkou na blížiacu sa medzinárodnú 
súťaž Slovakia Open, v sobotu 20. mája v špor-
tovej hale Elán na Pasienkoch. Od 09.00 h až do 
18.00 h sa bude súťažiť v kata a kumite jednot-
livcov a družstiev a v kobudo. Vstup je zadarmo.

Ľubomíra Klementisová, 
viceprezidentka klubu ŠK Goju Kai Karate 

Bratislava

Ako hrali naši

5 titulov Majstra Európy v karate je v Lamači                                                                                                                                                                                                                      

FK Lamač
A tím
1.4. FK Lamač - OŠK Slovenský 
Grob 2:2 (1:0)
5.4. FK Lamač – TJ Čunovo 1:1 
(0:1)
9.4. FC Petržalka – FK Lamač 7:0 
(3:0)
14.4. FK Lamač – FK Borinka 1:5 
(1:1)
23.4. FK Jablonové – FK Lamač 
0:6 (0:4)
Dorast
2.4. FK Lamač – FC Zohor 1:2 (1:0)
9.4. MŠK Iskra Petržalka – FK La-
mač 4:0 (0:0)
12.4. FK Lamač – NMŠK 1922 Bra-
tislava 0:3 (0:3)
23.4. ŠK Tomášov – FK Lamač 6:3 
(3:1)
Starší žiaci
2.4. PFA Šamorín – FK Lamač 5:1 
(1:0)
8.4. FK Lamač – FK Šamorín-Ha-
muliakovo 12:1 (4:0)
22.4. FK Lamač – FK Vajnory 4:1 
(3:0)
Mladší žiaci
 1.4. ŠK Čataj – FK Lamač 0:3 (0:1)

9.4. Družstevník Blatné – FK La-
mač 0:2 (0:1)
22.4. MŠK Senec B – FK Lamač 1:0 
(1:0)
25.4. FK Lamač – TJ Jarovce 4:0 
(1:0)
Prípravka
1.4. FK Rusovce – FK Lamač 7:0 
(3:0)
8.4. FK Lamač – FK Scorpions 3:1 
(0:0)
22.4. FC Mariathal – FK Lamač 0:5 
(0:2)

Hokejbalisti postúpili do semi-
finále
Hokejbalisti SAV Lamač majú za 
sebou úvodnú časť vyraďovacej 
fázy tohtoročnej ligy. Vo štvrť-
finále sa stretli s  tímom Karlova 
Ves Knights. Rytierov Sav-kári 
porazili 2:0 na zápasy. V  prvom 
na domácej pôde vyhrali 6:3 (3:1, 
1:0, 2:2) a v druhom na pôde sú-
pera 8:5 (4:2, 2:1,2:2).

Už v  sobotu 6. mája nastúpia 
v  prvom semifinálovom súboji, 
v prípade úspešného semifinále 
sa 20. mája začína finále.

Slovensko reprezentovalo 77 pretekárov

Zástupcovia Goiu Kai na ME



Jubilanti v máji                                         

Lošonský Anton 97
Bukovcová Štefánia 97
Ambruš Jozef 93
Herchl Róbert 93
Beňová Johanna 92
Műllerová Jarmila 90
Horváthová Alica 89
Omastová Rozália 89
Hrubíková Irena 88
Siváková Marta 87
Berníková Mária 86
Matej Miloš 86
Forró Július 85
Paliesek Ján 85
Sedláková Bernardina 85
Vokálová Marie 85
Bagočiová Serena 80
Bilkovičová Dana 80
Kovačičová Mária 80
Satury Ľudovít 80
Patlevič Mičislav 75
Brechtl Juraj 75
Kelemen Ferdinand 75
Poltársky Viliam 75
Slosiarik Ján 75
Grauzlová Anna 75
Medúzová Margita 75
Adamíková Jiřina 75
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Miestna knižnica, Heyrovského 2                                                                   

Knihovník: Ondrej Polák
Kontakt: kniznica@lamac.sk
tel. 02/ 64 78 97 37
Otváracie hodiny
Pondelok, streda 13:00 - 19:00
Štvrtok 10:00 - 15:00

• Vodoinštalácie a údržba – Ján Polák.  
0905/627 321 

• Opravujem, upravujem odevy, vyšívam.  
0902/ 717 517

• Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj 
dospelých, aj cez víkendy. 0905/ 222 966

• Voda, maľovky, podlahy, montáž a opravy, aj 
cez víkend. 0905/ 429 097

• Klietky pre chov prepelíc , králiky, činčily, 
pasce na líšky a kuny, liahne na vajíčka, 
odchovne pre kuriatka, krmítka a napájačky, 
robíme rozvoz po celom Slovensku, viac na 
www.123nakup.eu 0907 /181 800

Inzercia                                                                                                  

Kultúrna komisia MZ pozýva                                          

14.5. o  17.00 h – Deň matiek – romantický 
film  Druhá šanca - kino Lamač
28.5. o 11.00 h - Divadielko pre deti - Pirát-
ska školička – kino Lamač

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                         
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 02/64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Piatok 07:30 – 12:00 
PODATEľňA
Pondelok 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Utorok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Streda 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Štvrtok 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
STAVEBNý ÚRAD
Pondelok  07:30 -12:00 13:00-17.00
Streda 07:30 -12:00 13:00-17.00

6.5. Anjel Pána 2 18.00 h 2,50 €
7.5. Rodinné šťastie 18.00 h 3,00 €
13.5. Červená korytnačka 15.30 h 3,00 € 
13.5. Jackie 18.00 h 3,00 € 
20.5. Fantastické zvery a ich výskyt 18.00 h  

3,00 €
21.5. Manžel na hodinu 18.00 h 3,00 €
27.5. Tanečnica 18.00 h 3,00 €
28. 5. Francúzsko 18.00 h 2,50 €

Program kina na máj 2017                                      

Ohlasovňa pobytov                                                              

V ohlasovni pobytov je možné nahlásiť trvalý 
a prechodný pobyt.
Stránkové hodiny
Pondelok  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Streda  07:30 - 12:00 13:00 - 17:00 h
Piatok  07:30 - 12:00 h
Kontakty: zelenakova@lamac.sk, tel. 02/647 
800 65, 02/647 815 81

Program JDS BA-Lamač                                             
10.05. 14.00 h Vychádzka do okolia, stretnutie 
v klube
16.05. 13.00 h Výbor
17.05. 10.00 h Opekačka, Partizánska lúka
24.05. 09.15 h Pantl, Danubiana a Divoká voda
25.05. Bazilika Šaštín, spresnenie v klube
31.05. 15.00 h téma: M.R.Štefánik, 
Spoločenské centrum
07.06. 14.00 h Prehliadka mesta, stretnutie 
pod Mostom SNP
Pozývame Vás na naše stretnutia, a tiež privíta-
me aj nových členov. A prosím uhraďte členský 
príspevok na rok 2017. Spievaš s radosťou? Za-
ložili sme spevácky súbor a hľadáme spevákov 
aj speváčky.                              Výbor JDS BA Lamač

Program RC Obláčik na máj 2017                

Pondelok
09.30 – 10.15 Prvé hudobné krôčky (VH)  

od 1,5 - 3 r., KURZ
16.00 – 17.30 Herňa (VH) 
16.00 – 18.00 Herňa (záhrada) 
17.00 – 17.40 Little Ducklings (MH)
18.00 – 19.00 Zumba pre dospelých (VH)   
19.00 – 20.30 Brušné tance s Líviou (VH)
Utorok
10.00 – 11.30 Bábätkovo (VH) od 0 – 1,5 r.
17.00 – 18.00 Dance & play (VH) od 2,5 - 6 r., 

KURZ
Streda
09.00 – 10.45 Folklórik (VH) od 1,5 - 3 r., KURZ )  
16.00 – 17.40 ľudovienka (VH) od 3 - 6 r., KURZ
19.00 – 20.00 Zumba pre dospelých (VH)
Štvrtok
09.30 – 10.30  Montessori hernička (VH) od 1, 5 - 6 r.
Piatok
09.30 – 11.30  Herňa (VH)

Prázdniny v Obláčiku  od 1.5.  do 8.5.2017

Podrobnosti o  jednotlivých kurzoch, ako aj kon-
takt na lektorky, u ktorých sa môžete prihlásiť náj-
dete na našom webe: www.oblacik.sk

Podujatia v RC Obláčik
Štvrtok 4.5. o 21.00 Premietanie pre ženy - film 
Mesiac v nás
Utorok 9.5. o 10.00 Obláčik oslavuje 14. naro-
deniny, Doobeda od 10:00 - tvorivé dielničky pre 
bábätká, Babysalsa, Poobede po 16:00 - palacinko-
vý piknik, tvorivé dielničky aj kúzelník. prihlasova-
nie na : info@oblacik.sk , kapacita žiaľ obmedzená
Pondelok o  9.30 Prvé hudobné krôčky, prihlaso-
vanie na : info@oblacik.sk, pondelok o  17.00Little 
Ducklings, prihlasovanie na : edanisova@gmail.com 
Štvrtok 11.5. o 18.00 Schôdza členov a dobrovoľ-
níkov RC Obláčik. Radi privítame nových záujem-
cov o  členstvo/ dobrovoľníctvo. info@oblacik.sk,  
tel.: 0910 603 277
Pondelok 15.5. o 10.30 Podporná skupina doj-
čenia, Téma: Môže byť dojčenie zlozvyk?, prihla-
sovanie na: bolekova.poradna@gmail.com alebo 
sms na 0903 302 306
Pondelok o 18.00 a STREDA o 19.00 Zumba pre 
dospelých, prihlasovanie na : 
panisova.martina@azet.sk / max. počet 12 ľudí
Štvrtok 18.5. o  18.00 Efektívne rodičovstvo, 
Klub – pre absolventov kurzu, Téma: Prečo deti 
učiť vyjadrovať pocity., prihlasovanie na: martina.
vagacova@gmail.com  
pondelok 29.5. o  10.30 Poradňa prirodzenej 
starostlivosti, Téma: Metóda BLW - prirodzené za-
vádzanie príkrmov, tipy na suroviny a kuchynskú 
úpravu, prihlasovanie na: 
bolekova.poradna@gmail.com alebo sms na 
0903 302 306
Zmena programu vyhradená/viac informácií a pri-
hlášky na www.oblacik.sk

V apríli sa narodili                                                                 
  2.4. Roman Vik
21.4. Hana Weiselová

Všetky dôležité 
informácie o dianí 
v Lamači zdieľate na 
facebooku: 

Mestská časť Bratislava – Lamač


